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Návštěva prezidenta v Nových Hradech
V úterý 14. ledna 2025 navštívil naše město prezident České repub-

liky Petr Pavel s manželkou Evou, a to v doprovodu hejtmana Jihoče-
ského kraje Martina Kuby a jeho manželky Denisy.

Vzácné hosty jsem nejprve přivítal před radnicí, poté jsme se přesu-
nuli do obřadní síně, kde bylo naplánováno setkání se zastupitelkami a
zastupiteli města. Na chodbě v prvním patře se prezidentský pár poz-
dravil s kolegyněmi a kolegy z Městského úřadu Nové Hrady.

V obřadní síni jsem krátce představil historii našeho města i jeho
současnost. Nechtěl jsem mluvit pouze o tom, co se nám v minulosti po-
dařilo. Zmínil jsem i problémy, se kterými se Nové Hrady potýkaly či po-
týkají (lékařská péče, lékárna, rušení úřadů práce, snaha státního podniku
DIAMO o průzkum příhraničního území ohledně ložiska Nakolice, ná-
voz strusky z Rakouska ad.).

Pan prezident poděkoval za vlídné a přátelské přijetí. Po zápisu do
pamětní knihy města se ptal na život v našem městě a na pracovní pří-
ležitosti v příhraničí. Pana prezidenta zajímalo, zda možnost pracovat v
Rakousku neznamená odliv některých profesí. Další dotazy směřovaly
na případnou možnost využití lékařské péče v Rakousku, na spolupráci
s příhraničními obcemi a na případný dopad rakouských celostátních
voleb na tuto spolupráci. Pan prezident též zmínil, že ho zaujalo
zapojení města Nové Hrady do aliance Newcastles of the World.

Po této diskusi následovala společná fotografie s členkami a členy
zastupitelstva města a předání daru pro prezidentský pár a pro pana hej-
tmana s manželkou. Na základě dohody v radě města jsme připravili
jako dar knihy o našem městě a regionu (Nové Hrady, jak je poznal
svět, Stropnice – příběh řeky a Příběhy novohradských domů) a spe-
ciální dárkový koš, který obsahoval výrobky novohradských a regio-
nálních producentů (např. marmelády a sirupy paní Š. Dvořákové,
pralinky manželů Macháčkových, makronky paní L. Vlkojanové,
salám pana J. Loukotky ze Zevlova mlýna, audioknihu p. P. Junka
ad.). Součástí daru byla i unikátní kravata, kterou pro pana preziden-
ta připravila paní A. Novák Vachová.

Pan prezident na závěr setkání poděkoval za milé přijetí a dary a po-
přál všem hodně úspěchů. Poté byla v programu krátká pauza na převle-
čení a přezutí, neboť další cesta vedla nejen na malou procházku
městem, ale i dále do Terčina údolí.

Před radnicí i v průběhu cesty na hrad se pan prezident zdravil s ob-
čany, kteří jej přišli pozdravit. Přestože se setkání na radnici trochu pro-
táhlo a podle časového rozpisu jsme byli ve skluzu, podepisoval pan
prezident ochotně fotografie a fotil se s občany.

Před novohradským hradem jej pak přivítal ředitel územní památko-
vé správy v Českých Budějovicích P. Pavelec a kastelán hradu J. Smo-
lík. Po představení historie hradu došlo k rozdělení návštěvy na dvě
části. Já jsem doprovázel pana prezidenta a pana hejtmana od zadní
brány hradu pěšinkou dolů do Údolí a odtud na procházku do Terčina
údolí, paní E. Pavlová a paní D. Kubová navštívily expozici hradu a
poté se vydaly na malé občerstvení do cukrárny Kousek.

Během cesty Terčiným údolím jsme si s panem prezidentem měli
možnost povídat nejen o tématech, která jsme již otevřeli na radnici, ale
i o dalších otázkách. Mluvili jsme o omezování služeb a úřadů v příhra-
ničí, zaměstnanosti a dopravní dostupnosti, o zvládnutí povodní v na-
šem městě, o péči o kulturní a přírodní dědictví, o nastavení spolupráce
státu a obcí nebo o dotační politice ministerstev. Diskutovali jsme ale i

o aktivitách místních spolků, cestovním ruchu nebo o aktivitách pana
prezidenta a využití jeho dřívějších kontaktů v nynější roli hlavy státu.
Samostatným tématem pak byla petice, se kterou se na pana prezidenta
obrátil novohradský občan prof. R. Ettrich a ke které jsem i já přikládal
osobní dopis s žádostí o pomoc.

V průběhu cesty parkem jsem také panu prezidentovi vyprávěl
o historii a o jednotlivých stavbách, které jsme po cestě viděli. Panu
prezidentovi se park velmi líbil, obdivoval krásné stromy, řeku Stropni-
ci a samozřejmě ho zaujal i vodopád a Modrý dům.

Naše společné putování skončilo u Cuknštejnu, kam dorazila hradní
autokolona s paní E. Pavlovou. Při rozloučení jsme si vzájemně popřáli
mnoho zdraví a úspěchů, poté pan prezident s manželkou odjeli do
T. Svin a Třeboně za dalšími body svého programu.

Návštěvu prezidenta republiky v našem městě vnímám jako velkou
poctu pro Nové Hrady. Osobně jsem velmi rád, že jsem měl možnost
setkat se s panem prezidentem a jeho manželkou a více poznat pana
prezidenta při procházce Terčiným údolím. Po celou dobu novohradské
návštěvy byl usměvavý, lidský a zajímal se o dění v našem městě a regio-
nu. Zároveň bylo dobré vidět a slyšet, že pan prezident aktivně řeší problé-
my, se kterými se na něj občané obrací. Na příkladu již zmiňované petice
Rudiho Ettricha byla vidět znalost problematiky, velká snaha pomoci, na
kterou snad brzy naváže řešení ze strany příslušného ministerstva.

Je mi jasné, že je mnoho věcí, ve kterých ani prezident nemůže vše
vyřešit. Jsem ale rád, že mne lednová návštěva pana prezidenta utvrdila
v tom, že máme na hradě někoho, kdo je vnímavý, slušný, přátelský
a kdo hledá cestu k pomoci druhým.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem, kteří přispěli k bezproblémo-
vému zajištění návštěvy pana prezidenta a jeho manželky!

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

Přivítání prezidenta České republiky Petra Pavla před radnicí
v Nových Hradech
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Návštěva prezidenta v Nových Hradech
FOTOOHLÉDNUTÍ

Po přivítání pana prezidenta přivítal starosta města s kyticí v ruce i
paní Evu Pavlovou

Při příchodu do obřadní síně se prezident pozdravil se všemi zastupiteli
našeho města #$

Starosta města představil prezidentskému páru současný život v No-
vých Hradech s klady a zápory malého města v příhraničí

Prezident Petr Pavel i paní Pavlová stvrdili svoji návštěvu zápisem do
Pamětní knihy města #$(

Poté, co prezident vyslechl od novohradského starosty informace o na-
šem městě, měl i on sám několik otázek, například k přeshraniční spolu-
práci v oblasti zdravotnictví
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Společná fotografie prezidentského páru, hejtmana Jihočeského kraje s manželkou a novohrad-
ských zastupitelů v obřadní síni

Určitě nejoriginálnějším dárkem pro pana
prezidenta byla kravata vyrobená technikou
kroužkování v barevném provedení trikolory
od šperkařky Andrey Novák Vachové

Mezi dary pro pana prezidenta a jeho paní byly knihy o našem městě
a krajině

Michal Jarolímek představil prezidentskému páru regionální produkty

Dárkový koš, který by se dal určitě pojmenovat „košem opravdu od
nás“, ve kterém byly regionální výrobky a produkty z Nových Hradů a
regionu Novohradsko-Doudlebsko

Před radnicí čekali na pana prezidenta místní občané

Před radnicí čekali na pana prezidenta občané, aby ho pozdravili, vyfo-
tili se s ním nebo požádali o podpis Další kroky vzácné návštěvy vedly z náměstí směrem k hradu
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Přivítání na hradě na Hradech… Ředitel Památkového ústavu Č. Budě-
jovice pan P. Pavelec a kastelán J. Smolík přivítali společně prezident-
ský pár a další hosty #$

Nádvoří státního hradu v Nových Hradech se vzácnou návštěvou

Na cestě k hradu starosta města seznamoval pana prezidenta s historickými budovami, prací hasičů a také se srdcem od Technických služeb města#$

Návštěva prezidenta v Nových Hradech
(pokračování ze str. 3)

Selfie s panem prezidentem na památku …kdo by odolal?

Fotografoval:
Jan Kypet Šmíd
FB @janksmid a IG @honzik_foti,
webové stánky https://smidjan.cz/
a KIC Nové Hrady

Fotky z prezidentské návštěvy je možné najít
i na webových stránkách města Nové Hrady.



únor 2025 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ 5

A po „chladné hradní prohlídce“ se skupinka přesunula do teplých
a příjemných prostor Cukrárny Kousek

Druhou hradní branou se vydali pánové směrem do Terčina údolí…
A tady za svižného tempa společně obdivovali
krajinu, vodopád a Cuknštejn #'$

Paní Eva Pavlová a paní Denisa Kubovápřijalypozvánínaprohlídkuhradu
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ZÁPIS z 12. veřejného zasedání
Zastupitelstva Města Nových Hradů
konaného dne 12. prosince 2024

Přítomni:
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva,
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Martina Kourková, Petr Michale,
Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Omluveni:
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič.

Celkem bylo přítomno 13 členů.

Zapisovatelka: Bc. Ilona Volfová
– referentka městského úřadu.

Pan starosta zahájil zasedání, které se konalo
od 18:00 hodin v sále Kulturně-spolkového
domu v Nových Hradech. Bylo přítomno 13 čle-
nů zastupitelstva, tj. nadpoloviční většina, a za-
stupitelstvo je usnášeníschopné.

Pan starosta uvedl, že návrh programu
včetně materiálů byl zastupitelům zaslán.

Pan starosta doplnil do programu další bod
jednání, a to bod č. 11 – zvolení přísedících
u soudu. Dotázal se, zda má někdo další návrh
na doplnění.

Nikdo další nepodal návrh na doplnění
programu.

Pan starosta nechal hlasovat o programu
jednání.

Návrh programu:
1. Kontrola usnesení
2. Rozpočtové změny
3. Smlouva o zápůjčce peněz - MŠ
4. Smlouva o zápůjčce peněz - ZŠ
5. Investiční dotace TSM (nevyčerpaná)
6. Rozpočet města pro rok 2025
7. Střednědobý výhled rozpočtu města

2025–2027
8. Dispozice s majetkem
9. OZV o stanovení obecního systému

odpadového hospodářství
10. Kalkulace vodné stočné 2025
11. Zvolení přísedících u soudu
12. Interpelace
13. Diskuse
14. Závěr a usnesení

Hlasování:
Pro 13
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

Pan starosta navrhl složení návrhové komi-
se, a to: Mgr. Michal Jarolímek, Bc. Josef Vo-
choska, Petr Michale.

Návrhová komise byla schválena – 10 hla-
sy. Předsedou komise byl zvolen Mgr. Michal
Jarolímek.

Hlasování:
Pro 10
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Jan Ko-
llmann, Martina Kourková, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 3
Mgr. Michal Jarolímek, Bc. Josef Vochoska,
Petr Michale.
Dále pan starosta navrhl ověřovatele zápi-

su z 12. jednání zastupitelstva: Mgr. Jana To-
mášková, Bc. Jiří Plouhar.

Hlasování:
Pro 11
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 2
Mgr. Jana Tomášková, Bc. Jiří Plouhar.

Ověřovatelé zápisu byli schváleni dle návr-
hu – 11 hlasy.

Pan starosta konstatoval, že zápis z před-
chozího jednání byl zveřejněn na úřední desce
a webových stránkách města.

� 1. Kontrola usnesení
Kontrolu usnesení z 11. jednání zastupitel-

stva ze dne 9.10.2024 přednesl přítomným sta-
rosta města Mgr. Hokr.

Zastupitelstvo města bere na vědomí kon-
trolu usnesení z 11. zasedání zastupitelstva
(9.10.2024) – 13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 2. Rozpočtové změny
Pan starosta informoval o rozpočtových

opatřeních č. 8/2024, č. 9/2024, č. 10/2024, č.
11/2024, která byla schválena radou.

Zastupitelstvo města bere na vědomí roz-
počtová opatření č. 8/2024, č. 9/2024, č.
10/2024 a č. 11/2024 – 13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 3. Smlouva o zápůjčce peněz – MŠ
Pan starosta uvedl, že v bodu č. 3 a č. 4 se

jedná o stejnou věc, a to o zápůjčku peněz pro
příspěvkové organizace, kdy byla možnost
podání žádostí o dotaci i pro zřizované orga-
nizace (MŠ, ZŠ).

V bodu č. 3 jedná se o žádost ředitelky
Mateřské školy Nové Hrady o peněžitou

půjčku v rámci projektu: "Modernizace školní
zahrady MŠ Nové Hrady".

Mateřská škola žádá SZIF o poskytnutí do-
tace ve výši 399 887,20 Kč (80 % dotace).

Po převedení prostředků od poskytovatele
dotace na účet mateřské školy bude v roce
2025 zápůjčka peněz vrácena na účet města.

V rámci projektu je vybudováno hřiště za
novou budovou mateřské školy.

Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu
o peněžité zápůjčce pro Mateřskou školu
Nové Hrady k zajištění financování projektu:
"Modernizace školní zahrady MŠ Nové Hra-
dy" ve výši 399 887,20 Kč – 13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 4. Smlouva o zápůjčce peněz – ZŠ
Pan starosta uvedl, že se jedná o stejný

princip zápůjčky peněz jako u mateřské školy,
kdy je také poskytovatelem SFIZ. Zápůjčka
peněz se týká projektu s název "Modernizace
školní kuchyně ZŠ Nové Hrady" a výše dotace
činí 407 235 Kč. Opět platí, že po připsání pe-
něz na účet základní školy, bude v roce 2025
zápůjčka vrácena městu.

V rámci projektu byl pořízen do školní jí-
delny nový objednávací systém, myčka nádo-
bí, šlehač, zeleninový bar a systém na nápoje.

Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu
o peněžité zápůjčce pro Základní školu Nové
Hrady k zajištění financování projektu: "Mo-
dernizace školní kuchyně ZŠ Nové Hrady" ve
výši 407 235 Kč – 13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 5. Investiční dotace TSM (nevyčerpaná)
Pan starosta informoval o již dříve poskyt-

nuté investiční dotaci pro TSM Nové Hrady
na pořízení nového komunálního vozidla 4x4
s nosičem kontejnerů vč. příslušenství ve
výši 6 403 320 Kč. Celkové náklady činily
5 292 000 Kč + DPH.

V daném bodu se jedná o změnu čerpání
investiční účelové dotace, kdy se zbylé pros-
tředky převedou do investičního fondu TSM.

Pan starosta předal slovo Bc. Vochoskovi,
předsedovi finančního výboru.

Bc. Vochoska uvedl, že tento bod finanční
výbor neprojednával. Dle jeho názoru se jedná
o jasnou věc, souhlasí s ní a je rád, že Technic-
ké služby města Nové Hrady dávají tyto věci
zastupitelům na vědomí. Závěrem upozornil,

INFORMACE Z RADNICE

pokračování na str. 7
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že investiční fond byl přejmenován na fond
investic.

Pan starosta poděkoval za upozornění a
uvedl, že návrh usnesení bude načítat ve správ-
ném názvu.

Pan Duspiva se dotazoval, jak TSM využíva-
jí nový automobil.

Pan starosta odpověděl, že nový automobil
je plně v provozu a technické služby jsou s ním
spokojeny.

Pan Duspiva se dotazoval na výši peněžního
fondu TSM.

Pan starosta odpověděl, že TSM přešlo na
nový systém a bližší informace jsou možné
u ředitele TSM.

Bc. Vochoska upřesnil, jak funguje fond
investic.

Zastupitelstvo města schvaluje změnu čer-
pání investiční účelové dotace pro Technické
služby města Nových Hradů na pořízení nové-
ho komunálního vozidla 4x4 s nosičem, vč. pří-
slušenství dle návrhu (ve výši 1 110 355 Kč).

Zastupitelstvo město schvaluje přesunutí
zbylých finančních prostředků ve výši 965 Kč
do fondu investic Technických služeb města
Nových Hradů – 13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kour-
ková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva
Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana To-
mášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 6. Rozpočet města pro rok 2025
Pan starosta uvedl, že rada města projedna-

la návrh rozpočtu města na rok 2025. Návrh
rozpočtu projednala finanční komise, která jej
doporučila ke schválení v navrhovaném znění.

Rozpočet je postavený jako schodkový ve
smyslu nastavení rovnováhy mezi příjmy + fi-
nancování a výdaji.

Celkové příjmy rozpočtu jsou navrženy ve výši
69 645 624 Kč, výdaje ve výši 96 165 624 Kč,
financování 26 520 000 Kč (část přebytku hos-
podaření z minulých let, kdy je odečtena splát-
ka úvěru na rekonstrukci hotelu Máj).

V době sestavování rozpočtu bylo na úč-
tech města cca 30 mil. korun, z toho 20 mil.
korun je zahrnuto do rozpočtu a 10 mil. korun
je jako rezerva mimo rozpočet.

Pan starosta konstatoval, že stát ponížil pří-
spěvek na výkon státní zprávy v roce 2025
o 450 tisíc korun.

Pan starosta dále informoval o plánova-
ných příjmech (daňové příjmy, parkovací au-
tomaty 800 tisíc, pronájmy a pachty 750 tisíc,
příjmy z lesa 1,7-2 mil. korun, prodej poze-
mků a nemovitostí cca 2 mil. korun (projedná-
vané body č. 8.1, č. 8.2).

V rozpočtu jsou zohledněny výdaje na pro-
voz technických služeb města cca. 19 mil. ko-
run, základní školy 3,8 mil. korun, mateřská
škola cca 1,5 mil. korun + další standardní vý-

daje jako je chod MěÚ N.H., opravy chodní-
ků a komunikací, doplnění rozhlasu, veřejné
osvětlení, herní prvky, hasičské sbory, osad-
ní výbory, podpora spolků 1,4 mil. korun,
kultura, odpady cca. 2,8 mil. korun (vysou-
těžená stejná cena jako v roce 2024, dochází
k nárůstu o státem stanovené poplatky).

Hlavními investičními výdajovými položkami
v rozpočtu jsou Zahradní čtvrť 2.–3. etapa (cca.
11,2 mil. korun z vodohospodářského fondu),
připojení vrtu HV 3, 1. etapa chodníku na
Klondajk cca. 1 mil korun, nákup pozemků
cca 5 mil. korun (možný nákup pozemků
u hrobky k rozšíření hřbitova a výkup poze-
mků od Lesů ČR pro chodník v osadě Jakule),
pořízení projektových dokumentací na rekon-
strukce bytů v Českém domě a zasíťování na
Jižním městě.

V rezervě rozpočtu je počítáno s projekty
v rámci Programu regenerace MPR MPZ, na
krajské granty a další připravované dotační
akce.

Závěrem pan starosta informoval o fon-
dech, které jsou součástí rozpočtu. Fond
pro oddávající má stanoveny celkové příj-
my ve výši 7 200 Kč a celkové výdaje ve výši
30 000 Kč. Fond pro obnovu vodohospodář-
ského majetku má stanoveny celkové příjmy
ve výši 3 220 000 Kč a celkové výdaje ve výši
11 220 000 Kč (bude upraveno dle schválené
varianty za vodné a stočné). Sociální fond má
stanoveny celkové příjmy ve výši 309 500 Kč
a celkové výdaje ve výši 300 840 Kč.

Bc. Vochoska za finanční výbor uvedl, že
rozpočet je sestaven správně podle zákona.

Kapitálové výdaje jsou ve výši 18,9 mil.
korun s plánovanou rezervou 8,7 mil. korun.
Jedná se o proinvestiční rozpočet, ač se inves-
tuje i z úspor vodohospodářského majetku.

Dále Bc. Vochoska informoval o očekáva-
ném výnosu z daně nemovitostí, který by dle
nově schválené OZV o stanovení místního ko-
eficientu z daně nemovitostí mohl být cca.
5,3 mil. korun. Naproti tomu se na základě
vládního konsolidačního balíčku sníží rozpoč-
tové určení daní pro obce o cca 6,5 %.

Mandatorní výdaje pro rok 2025 se mírně
navýšily na 59,3 mil. korun, tj. 85,2 % z roz-
počtovaných příjmů bez přijatých investičních
dotací.

Závěrem Bc. Vochoska uvedl, že doporu-
čení finančního výboru je prověření investič-
ního fondu u TSM a schválení rozpočtu města
na rok 2025.

Ing. Hamberger za finanční komisi uvedl,
že v rámci rozpočtu byly diskutovány důvody
poklesu zvyšování nákladů za energie, zůstat-
ky na městských účtech, plány státu v roce
2025 a ponížení výdajů na pěstební činnost.
Veškeré položky rozpočtu byly prodiskuto-
vány, dotazy zodpovězeny a finanční komi-
se doporučuje návrh rozpočtu na rok 2025
schválit.

Ing. Štangl se dotazoval, zda při poklesu
neinvestičního transferu ze státního rozpočtu,
který v příštím roce klesá o 450 tisíc korun, ne-
dojde k omezení služeb stavebního úřadu.
Dále se dotazoval na investice do pozemních
komunikací, kdy výrazně narůstá objem plá-

novaných prostředků do investic v rámci
oprav a udržování (11,2 mil korun).

Pan starosta odpověděl, že tato částka se
stanovuje dle provedených úkonů úřadu (mat-
rika, stavební úřad, opatrovnictví). Služby
úřadu se nekrátí, klesá pouze příspěvek od
státu.

K dotazované položce rozpočtu je zahrnuta
Zahradní čtvrť, kdy se jedná o kanalizaci,
vodu, chodníky.

Ing. Dorschner se dotazoval na položku
k volbám do parlamentu v roce 2025 a na uve-
dené příjmy v rozpočtu u hotelu Máj.

Pan starosta odpověděl, že tato položka
není prozatím vyčíslena, ale je počítáno s vý-
daji cca 116 tisíc korun. U hotelu Máj se jedná
o vratky na energiích. Dlouhodobě se zde řeší
připravovaný projekt na fotovoltaiku, který
zahrnuje i další objekty ve městě.

Pan Duspiva se dotazoval na příspěvek na
provoz pro ZUŠ F. Pišingera, Trhové Sviny,
kdy tato položka není zohledněna v rozpočtu a
zda se nedá hřbitov rozšířit do dolního areálu
TSM.

Pan starosta odpověděl, že prozatím sa-
mostatná žádost o příspěvek od ZUŠ F. Pi-
šingera nepřišla. Pan starosta prokonzultuje
s ředitelem ZUŠ F. Pišingera, jakým způso-
bem a v jaké výši bude žádost podána.

K rozšíření hřbitova pan starosta uvedl,
že dolní areál TSM je schválený k určitému
využití, jsou zde uzpůsobené zpevněné plo-
chy, které TSM plně využívají.

Ing. Štangl uvedl, že k rozšíření hřbitova
není potřeba kupovat hektarový pozemek.

Pan starosta odpověděl, že jistě pro rozšíře-
ní není třeba celý pozemek, ale i pro zbylou
část se jeví využití, včetně možného odprodeje
či zřízení zahrad. Tento nákup pozemků se
bude řešit na některém dalším jednání zastupi-
telstva.

Zastupitelstvo města schvaluje rozpočet na
rok 2025, jako schodkový, v celkové výši příj-
mů 69 645 624 Kč, celkových výdajů ve výši
96 165 624 Kč. Financování a použití pros-
tředků z minulých let ve výši 26 520 000 Kč
(včetně splátky úvěru ve výši 1 480 000 Kč).
V rozpočtu jsou zahrnuty závazné ukazate-
le pro příspěvkové organizace města, a to
pro Technické služby města Nových Hradů
ve výši 19 080 000 Kč (provozní dotace) a
3 500 000 Kč (investiční dotace), Základní
školu Nové Hrady 3 800 000 Kč a Mateřskou
školu Nové Hrady 1 530 000 Kč.

Fond pro oddávající má stanoveny celkové
příjmy ve výši 7 200 Kč a celkové výdaje ve
výši 30 000 Kč. Fond pro obnovu vodohospo-
dářského majetku má stanoveny celkové příj-
my ve výši 3 220 000 Kč a celkové výdaje ve
výši 11 220 000 Kč. Sociální fond má stanove-
ny celkové příjmy ve výši 309 500 Kč a celko-
vé výdaje ve výši 300 840 Kč.

Zastupitelstvo města podle § 102 zákona č.
128/2000 Sb. O obcích pověřuje radu města
ke schvalování jednotlivých rozpočtových
opatření ve stanoveném rozsahu, a to ve výši
do 10 % objemu celkových výdajů schválené-
ho rozpočtu pro rok 2025 – 12 hlasy.

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 6

pokračování na str. 8
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Hlasování:
Pro 12
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Jo-
sef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 1
Ing. František Štangl.

� 7. Střednědobý výhled rozpočtu města
2025–2027
Pan starosta uvedl, že rada projednala ná-

vrh střednědobého výhledu rozpočtu na roky
2025–2027.

Zastupitelstvo města schvaluje střednědo-
bý výhled rozpočtu na roky 2025–2027 dle ná-
vrhu – 13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 8. Dispozice s majetkem

8.1 Prodej nemovité věci – Šilerovec
Týká se prodeje pozemků parc. č. KN

744/1, 744/2 (dle GP), KN 750/6, 747/1, 747/2
a stavby č.p. 98 stojící na pozemku KN st. 127,
vše v k.ú. Údolí u Nových Hradů.

Pan starosta seznámil zastupitelé s historií
tohoto objektu (z objektu odešli nájemníci, ob-
jekt se pronajal a po skončení pronájmu se za-
čal realizovat prodej).

Okolní pozemky u nemovitosti byly ve
vlastnictví státu a městu se podařilo tyto poze-
mky odkoupit (450 810 Kč), kdy část pozem-
ků si město ponechalo z důvodu, že se jedná
o přístupovou cestu. Druhá část pozemků se
stala součástí nabízeného prodeje, kdy se tím-
to zhodnotila nabízená nemovitost.

Město nemělo zájem tento objekt využívat,
opravovat, nebo bourat, a proto byla tato ne-
movitost nabídnuta k prodeji.

Celkem na tuto nemovitost byly zpracová-
ny 3 znalecké posudky. Cena dané nemovitos-
ti rostla zhodnocením o přilehlé pozemky a
výsledná cena nemovitosti byla stanovena na
2 079 000 Kč, která byla 2x zveřejněna v zá-
měru prodeje. V každém dalším zveřejnění zá-
měru prodeje byla cena snižována vždy o 10 %,
kdy v pátém kole zveřejnění se objevili zájem-
ci, kteří nabídli 1 562 970 Kč.

Bc. Vochoska za finanční výbor uvedl, že
nemovitost byla nabízena k prodeji na základě
nabývacích titulů pro město, postup prodeje
byl podle zákona, kdy záměr byl oznámen, byl
zpracován znalecký posudek, proběhlo 5 kol
prodeje a zájemce o koupi podal nejvyšší
nabídku.

Dále se Bc. Vochoska dotázal, zda byl zá-
měr zveřejněn jinde než na úřední desce měs-
ta, z čeho vychází předem sjednaná smluvní
cena za znalecký posudek a zda bylo možné
udržovat majetek od doby nabytí v lepším
technickém stavu.

Závěrem Bc. Vochoska řekl, že pokud
bude schválen prodej nemovitosti, měla by být
v usnesení zdůvodněna odchylka od zjištěné
ceny obvyklé stanovené ve znaleckém posud-
ku. Snižování minimální ceny již po 2 měsí-
cích o 10 % není úplně efektivní.

Finanční výbor ponechá rozhodnutí prode-
je na rozhodnutí zastupitelstva.

Pan starosta odpověděl, že město dostává
nabídku na zpracování znaleckého posudku a
cena se stanoví dle jeho složitosti. Uvedená
znalecká kancelář je relevantní partner. Cena
znaleckého posudku je při prodeji přičtena
k prodejní ceně nemovitosti. Zdůvodnění od-
chylky od ceny obvyklé bude uvedeno v při-
pravované kupní smlouvě.

Ke snížení ceny pan starosta uvedl, že pro-
dej se mohl realizovat déle, ale čím déle by se
prováděl, tím hůře by na tom objekt byl. Reál-
ná cena objektu byla vyčíslena prvním znalec-
kým posudkem na 774 000 Kč a případná
demolice objektu na 714 000 Kč.

Ing. Dorschner poukázal na špatný stav ne-
movitosti před prodejem a dotazoval se, z ja-
kého důvodu nebyl objekt před prodejem (což
by zhodnotilo jeho cenu) zveleben a 10 let se
s tímto objektem nic nedělalo. Dále poukázal
na to, že záměr se měl zveřejňovat i jinde než
jen na úřední desce, což by mohlo vést ke zvý-
šení prodejní ceny.

Pan starosta odpověděl, že město již do
zvelebení objektu neinvestovalo a mělo zájem
jej prodat. Reálná cena byla v roce 2020 mno-
hem nižší (774 000 Kč). Cena prodeje se navý-
šila o cca. 400 000 Kč za přilehlé pozemky.
Výsledná kupní cena je tedy pro město výhod-
ná. K zveřejnění záměru pan starosta uvedl, že
všechna zveřejnění jsou projednávána radou, a
ta je vždy zveřejněna v Novohradském zpra-
vodaji.

O uvedenou nemovitost se zajímalo 5 zá-
jemců, takže lidé o prodeji věděli, spíše byla
otázka, za jaké peníze budou chtít objekt s po-
zemky koupit.

V 19:26 odešel Ing. Štangl.
V 19:30 se vrátil Ing. Štangl.
Zastupitelstvo města schvaluje prodej po-

zemků parc. č. KN 744/1, 744/2 (dle GP), KN
750/6, 747/1 a 747/2 a stavby č.p. 98 stojící na
pozemku KN st. 127, vše v k.ú. Údolí u No-
vých Hradů za částku 1.520.440 Kč + cenu za
zajištění znaleckého posudku ve výši 42.350 Kč
(celkem 1.562.790 Kč) xxxxx – 8 hlasy.

Hlasování:
Pro 8
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 5
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
František Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Jo-
sef Vochoska.

8.2 Prodej pozemku KN 2206, k.ú. Vyšné
Pan starosta informoval o žádosti obce

Nová Ves nad Lužnicí, která žádá o koupi po-
zemku p.č. KN 2206 v k.ú. Vyšné. Jedná se
o pozemek, který se nachází v osadě Žofina
Huť. Pro tento pozemek nemá město využití.

V 19:30 odešel pan Kollmann.
Cena prodeje je stanovena znaleckým po-

sudkem.
V momentu, kdy byl vypracován znalecký

posudek, zaslala obec Nová Ves nad Lužnicí
sdělení, kde na svém zastupitelstvu schválili
koupi pozemku za stanovenou cenu.

Bc. Vochoska uvedl, že finanční výbor sou-
hlasí s tímto prodejem, když se jedná o prodej
mezi obcemi.

Pan Duspiva se dotazoval, k jakému využití
obec pozemek koupila v návaznosti na územní
plán.

Pan starosta uvedl, že v bezprostřední blíz-
kosti se nachází vodárna a obec se dlouhodobě
o tento pozemek stará. Další plán na využití
neznáme.

V 19:34 se vrátil pan Kollmann.
Zastupitelstvo města schvaluje prodej

pozemku parc. č. KN 2206 v k. ú. Vyšné za
částku 232 000 Kč + cenu za zajištění zna-
leckého posudku ve výši 17 908 Kč (celkem
249 908 Kč) obci Nová Ves n. Lužnicí –
12 hlasy.

Hlasování:
Pro 12
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Martina Kourková, Petr Mi-
chale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková, Ing.
František Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Jo-
sef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 1
Jan Kollmann.

8.3 Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení
věcného břemene – "Štiptoň, K 420/3
a 420/5 - kabel NN"

Pan starosta uvedl, že se jedná o návrh
smlouvy EG.D. a.s. o smlouvě budoucí
o zřízení věcného břemene na akci "Štiptoň,
K 420/3 a 420/5 - kabel NN".

Stavbou bude zatížen pozemek města p.č.
1490/1 v k.ú. Štiptoň a jednorázová úplata činí
3 600 Kč.

Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu č.
CB-001030094148/002-FIRA o smlouvě bu-
doucí o zřízení věcného břemene se spo-
lečností EG.D. a.s., Brno na akci: Štiptoň,
K 420/3 a 420/5 - kabel NN za jednorázovou
úhradu ve výši 3 600 Kč a pověřuje starostu
podpisem smlouvy – 13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 7

pokračování na str. 9
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� 9. OZV o stanovení obecního systému
odpadového hospodářství
Pan starosta informoval o návrhu Obecně

závazné vyhlášky, o stanovení obecního systé-
mu odpadového hospodářství, a předal slovo
Mgr. Jarolímkovi.

V 19:36 odešel Bc. Plouhar.
Mgr. Jarolímek uvedl, že město muselo rea-

govat na změnu legislativy. Z důvodu schválení
zákona č. 541/2020 o odpadech, bylo nutno vy-
dat vyhlášku v rozšířeném znění.

Mgr. Jarolímek uvedl nejdůležitější změny
ve vyhlášce, kdy se jedná o rozšíření komodit
ve vyhlášce (textil), objemové nádoby, naklá-
dání s odpadem při činnosti právnických osob,
nakládání s movitými věcmi (ReUse cen-
trum), sběr baterií a elektrozařízení, komunitní
kompostování a nakládání se stavebním a de-
moličním odpadem. Uvedené věci se musely
vložit do vyhlášky, aby systém pokrýval celé
spektrum možného soustřeďování odpadu.

V 19:40 se vrátil Bc. Plouhar.
V příloze vyhlášky jsou doplněna místa

sběrných míst a celá vyhláška byla zpracována
v součinnosti s Odborem životního prostředí
MěÚ Nové Hrady.

Pan Duspiva se dotazoval na třídění ple-
chovek, které bude platné od ledna 2025.

Pan starosta odpověděl, že ve městě již
jsou nádoby na plechovky a tento systém zů-
stane stejný.

Ing. Dorschner se dotazoval na kompostárnu.
Pan starosta odpověděl, že ve spodním are-

álu TSM je místo, kam lidé mohou odvážet
kompost. Poté se kompost odváží buď ho hor-
ního areálu TSM ke štěpkování nebo k zájem-
cům o tento produkt.

Zastupitelstvo města vydává Obecně zá-
vaznou vyhlášku, o stanovení obecního systé-
mu odpadového hospodářství dle návrhu –
13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kour-
ková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva
Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana To-
mášková, Bc. Josef Vochoska.

Proti 0
Zdržel se 0

� 10. Kalkulace vodné stočné
Pan starosta uvedl, že rada projednala plá-

novanou kalkulaci ceny pitné a odpadní vody
pro kalendářní rok 2025.

Provozovatel společnost ČEVAK a.s. před-
ložila 3 varianty kalkulace.

Varianta č. 1 řeší pouze navýšení o indexy
(inflace), s tím že zůstává stejné nájemné. Va-
rianta č. 2 znamená navýšení ceny o 1 Kč na
vodném a 1 Kč na stočném nad smluvní inde-
xaci, kdy by došlo k celkovému navýšení ceny
o 3,71 Kč/m3 bez DPH. Ve variantě č. 3 se jed-
ná o jednosložkovou cenu, kdy by došlo k na-
výšení ceny o 7,83 Kč/m3.

Abychom dosáhli částky na plynulou ob-
novu vodohospodářského majetku ve výši
4 600 000 Kč do roku 2031, mělo by se to v na-
vrhované kalkulaci zohlednit.

Rada města doporučuje ke schválení va-
riantu č. 2, která předpokládá nárůst nákladů
o indexované položky a částečné navýšení ná-
jemného. Požadovaná částka na obnovu vo-
dohospodářského majetku se bude dle dohody
v zastupitelstvu navyšovat plynule, oproti va-
riantě č. 3, která je skoková a znamenala by
větší zatížení nákladů na občany.

V 19:52 odešel pan Duspiva.
Dále pan starosta uvedl, že z hlediska kal-

kulace jsou velké částky za energie, jak na
vodě, tak na kanálu (ČOV a úpravna vody fun-
gují nepřetržitě celý rok). Do budoucna je sna-
ha doplnit peníze v kalkulaci tím, že dokážeme
tyto částky za energie snížit při použití foto-
voltaiky, kdy by bylo možné přebytky energií
sdílet z jiných objektů.

V 19:54 se vrátil pan Duspiva.
V 19:56 odešel Ing. Hamberger.
Bc. Vochoska za finanční výbor uvedl, že

varianty jsou tři. Varianta č. 3 je návrh ČEVA-
Ku a ztotožňuje se s ní i finanční výbor. Va-
rianta č. 2 je návrh rady města.

Bc. Vochoska porovnal kalkulace z roku
2023 a 2024, kdy se navyšovala cena o 12,70 Kč
(20 %).

Ve variantě č. 2, by se navyšovalo o
4,21 Kč/m3 (5,4 %), tedy bychom se vraceli
k nájemnému, které bylo v roce 2021. Finanč-
ní výbor se nebrání této variantě, ale raději by
se přiklonil k variantě č. 3, kdy je navýšení
7,83 Kč/m3 (10% navýšení).

Bc. Vochoska zrekapituloval kalkulace od
roku 2021–2024, upozornil na inflaci a upo-
zornil, že pokud se nezvýší cena nyní, bude se
muset zvyšovat v budoucnu. Cena na obnovu
bude v budoucnu jiná a požadovaná částka ne-
musí být stanovena na 4 600 000 Kč, ale může
být mnohem vyšší. Proto se finanční výbor
přiklání k variantě ČEVAKu z hlediska bu-
doucích nákladů na obnovu vodohospodář-
ského majetku.

Pan Duspiva uvedl, že úspora na energiích
nebude letos a poukázal na růst cen materiálu
na opravy.

Pan starosta dodal, že možnost je úspora na
energiích a v daný moment je zvolené tempo
růstu dostačující.

Pan starosta se dotazoval, zda někdo navr-
huje načíst usnesení s jinou variantou.

Bc. Vochoska uvedl, že varianta č. 3 byl
návrh finančního výboru, ale není ani proti va-
riantě č. 2, kterou navrhuje rada města. Nežádá
o načtení jiné varianty do usnesení.

Pan Duspiva se dotazoval, zda má město
nějaké návrhy oprav vodohospodářského ma-
jetku.

Pan starosta odpověděl, že tyto návrhy
(Plán investic 2025, Plán obnovy financo-
vání obnovy vodovodů a kanalizací za ob-
dobí 2022–2031) zasílá městu ČEVAK, kdy
tyto plány budou zastupitelům zaslány.

Pan xxx a pan xxx (za veřejnost) se zto-
tožnili s variantou č. 3 a upozornili na stále se
zvyšující náklady na opravy vodohospodář-
ského majetku.

Zastupitelstvo města schvaluje kalkulaci
vodného a stočného pro rok 2025 dle návrhu
(varianta č. 2) – 12 hlasy.

Hlasování:
Pro 12
Ing. Zdeněk Dorschner, Ing. Pavel Hamberger,
Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan
Kollmann, Martina Kourková, Petr Michale, Bc.
Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková, Ing. František
Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vocho-
ska.
Proti 0
Zdržel se 1
Ladislav Duspiva.

� 11. Přísedící u soudu
Pan starosta uvedl, že na základě žádosti

Okresního soudu v Českých Budějovicích se
jedná o znovuzvolení paní xxx a xxx, obě bytem
Nové Hrady do funkce přísedících u Okresního
soudu v Českých Budějovicích.

Zastupitelstvo města schvaluje nominaci
paní xxx a paní xxx do funkce přísedících pro
Okresní soud v Českých Budějovicích –
13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kour-
ková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva
Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana To-
mášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 12. Interpelace
Nebyla podána interpelace.

� 13. Diskuze
Místostarosta seznámil zastupitele s prů-

během realizace projektů s využitím dotační
podpory: Modernizace veřejného osvětlení ve
městě Nové Hrady, Zpracování místní energe-
tické koncepce, Zavedení systému hospodaření
s energií v podobě energetického managemen-
tu, a s přípravou podkladů pro podání žádosti
o poskytnutí podpory instalace fotovoltaických
elektráren na veřejné budovy

Jedná se o zavedení prvků spojených
s úsporou a zavedení komunitní energetiky na
veřejných budovách (10 objektů a umístění
fotovoltaiky).

Ing. Štangl uvedl, že veřejných subjektů je
plno, jejich spotřeba energie je veliká a při
umístění 10 fotovoltaických zařízení velké
přebytky energie nebudou. Spotřeby veřej-
ných budov, včetně základní školy jsou veli-
ké. Dále upozornil na památkovou zónu, kdy
instalace fotovoltaik budou komplikované.

Pan starosta uvedl, že některé objekty (ško-
la) nemá celoroční provoz a v letních měsících
je možné akumulovat energii z těchto objektů
a předávat ji do objektů jiných. Vše by se rea-
lizovalo za pomocí dotací.

S památkáři probíhají dlouhá jednání o umís-
tění těchto fotovoltaik.

Pan Duspiva se dotazoval, kde bude foto-
voltaika umístěna.

Pan starosta uvedl, že se jedná například
o objekty: úpravna vody v NH, hotel Máj,
nakolický sál, byňovská prodejna, mateřská
škola, základní škola, dílna u Flopu a DPS.
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Pan starosta informoval zastupitele o jed-
nání s ředitelem Úřadu práce pro Jihočeský
kraj, kdy je v plánu zrušení pobočky úřadu
práce v Nových Hradech (bližší informace
byly uvedeny ve zpravodaji). Pobočka na No-
vých Hradech bude fungovat do dubna 2025.

Ing. Štangl upozornil na příjezd na Nové
Hrady, kdy se stavebně a technicky nepovedl
(zrušení parkoviště u rybářů, zpevněné plochy
u Českého domu).

Pan starosta řekl, že s tímto hodnocením
nesouhlasí, byť i jemu se některé věci jevily
jako diskutabilní. Nové řešení však odpovídá
stanoveným normám a je plně realizováno dle
projektů, kde projektant musí respektovat nor-
my Policie ČR. Pro město bylo zásadní vybu-
dování chodníku v této lokalitě, aby se zlepšila
bezpečnost chodců i dopravy.

� 14. Závěr a usnesení
Závěrem pan starosta poděkoval všem za

účast a popřál všem klidné prožití vánočních
svátků.

Jednání bylo ukončeno v 20:50 hodin.

Zápis z 80. schůze městské rady
ze dne 18.12.2024

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 79. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 76. jednání rady města.

� 2. Dodatek č. 2 – "Záchrana kaple
v Mýtinách"
Rada města schvaluje Dodatek č. 2 ke smlou-
vě ve věci akce "Záchrana kaple v Mýtinách"
se společností Brothers Energy Flow s.r.o.,
Kestřany (IČ 09717200) a pověřuje starostu
jeho podpisem.
(Rada projednala návrh Dodatku č.2 ke
smlouvě se společností Brothers Energy
Flow s.r.o., Kestřany (IČ 09717200) ve věci
zakázky "Záchrana kaple v Mýtinách". Do-
datek řeší prodloužení doby plnění díla do
14.01.2025 a dále řeší navýšení ceny díla
o 38.067,28 Kč bez DPH.)

� 3. Žádost o podporu z Modernizačního
fondu – Nové Hrady FVE 2
Rada města schvaluje podání žádosti o pod-
poru z Modernizačního fondu - Nové Hrady
FVE 2 v rámci výzvy: 3. Nové obnovitelné
zdroje v energetice (RES+) č. 4/2024 - obce
- sdružené projekty.
(Rada projednala návrh žádosti o poskytnutí
dotace v rámci projektu "Nové Hrady FVE
2". Název výzvy: 3. Nové obnovitelné zdro-
je v energetice (RES+) č. 4/2024 - obce -

sdružené projekty. Cílem projektu je zvý-
šení soběstačnosti a efektivity veřejných
budov města Nové Hrady prostřednictvím in-
stalace fotoelektrických elektráren a celkovým
výkonem do 1MWp a bateriových úložišť na
deseti veřejných budovách. Celkové výdaje dle
rozpočtu: 15.639.017,23 Kč.)

� 4. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo
"Křižovatka silnic II/154 a III/15616,
Nové Hrady"
Rada města schvaluje Dodatek č.1 ke smlou-
vě se společností COLAS CZ a.s, Praha ve
věci akce Křižovatka silnic II/154 a III/15616,
Nové Hrady a pověřuje starostu jeho pod-
pisem.
(Rada projednala návrh Dodatku č.1 ke
smlouvě se společností COLAS CZ a.s, Pra-
ha ve věci akce Křižovatka silnic II/154 a
III/15616, Nové Hrady. Dodatek řeší zej-
ména snížení ceny díla o 10.489 Kč bez
DPH dle soupisu víceprací odsouhlasených
při realizaci díla.)

� 5. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo
"Modernizace silnic III/15618
a III/15616, průtah N.H."
Rada města schvaluje Dodatek č.2 ke smlou-
vě se společností COLAS CZ a.s, Praha
ve věci akce Modernizace silnic III/15618 a
III/15616, průtah Nové Hrady a pověřuje
starostu jeho podpisem.
(Rada projednala návrh Dodatku č.2 ke smlou-
vě se společností COLAS CZ a.s, Praha ve
věci akce Modernizace silnic III/15618 a
III/15616, průtah Nové Hrady. Dodatek řeší
zejména navýšení ceny díla o 57.854,07 Kč
bez DPH dle soupisu víceprací odsouhlase-
ných při realizaci díla.)

� 6. Žádost TJ N.H.
– zajištění administrace žádosti
+ výběrového řízení
Rada města souhlasí s poskytnutím finanč-
ních prostředků ve prospěch TJ Nové Hrady
v rámci proplacení nákladů spojených s vý-
běrovým řízením a administrací projektu
(podání žádosti o dotaci) "Rekonstrukce
fotbalového hřiště, automatický závlahový
systém" v celkové výši 35.000 Kč.
(Rada projednala žádost TJ Nové Hrady ve
věci proplacení nákladů pro zajištění podá-
ní žádosti o dotaci a provedení výběrového
řízení na akci: "Rekonstrukce fotbalové-
ho hřiště, automatický závlahový systém".
Celkové náklady činí: 35.000 Kč.)

� 7. Rozpočtové opatření č. 13/2024
Rada města schvaluje rozpočtové opatření
č. 13/2024.
(Rada obdržela od MěÚ Nové Hrady, Eko-
nomického odboru návrh rozpočtového
opatření č. 13/2024.)

� 8. Myslivecký spolek N.H.
– žádost o podporu
Rada města souhlasí s pronájmem sálu v ho-
telu Máj pro konání Mysliveckého plesu,
který se bude konat dne 18.01.2025, za
sníženou částku 5.000 Kč a pověřuje TSM
přípravou nájemní smlouvy.
(Rada projednala žádost předsedkyně Mys-
liveckého spolku Nové Hrady o podporu
formou odpuštění/snížení nájemného za

prostory v hotelu Máj pro konání Mysli-
veckého plesu, který se bude konat ve dne
18.01.2025. Rada souhlasila se snížením
nájemného s tím, že stejně jako u jiných
akcí pořádaných místními spolky bude cena
stanovena tak, aby pouze pokryla náklady
spojené s provozem objektu.)

� 9. Zápis Osadního výboru Byňov,
Jakule, Štiptoň ze dne 11.11.2024
Rada města bere na vědomí zápis Osadního
výboru pro Byňov, Jakuli, Štiptoň ze dne
11.11.2024.
(Rada projednala zápis Osadního výbo-
ru pro Byňov, Jakuli, Štiptoň ze dne
11.11.2024.)

� 10. Žádost o prodej pozemku
– KN 460, k.ú. Obora u Vyšného
Rada města bere na vědomí žádost o prodej
pozemku parc.č. KN 460, k.ú. Obora u Vy-
šného.
(Rada projednala žádost o prodej pozemku
parc.č. KN 460, k.ú. Obora u Vyšného.
Žádosti o prodej pozemku parc.č. KN 460
byly v minulosti postoupeny Osadnímu
výboru Nakolice, Vyšné, Obora k dalšímu
projednání. Prodeje vybraných pozemků
budou realizovány prostřednictvím úřední
desky města Nové Hrady a postupovány ke
schvální zastupitelstvu města Nové Hrady
po schválení jednotných pravidel při naklá-
dání s nemovitým majetkem ve vlastnictví
města Nové Hrady.)

� 11. Žádost o schválení odměny řediteli
ZŠ Nové Hrady
Rada města bere na vědomí informaci o vy-
placení odměn zaměstnancům ZŠ Nové
Hrady a schvaluje odměnu řediteli ZŠ Nové
Hrady dle návrhu.
(Rada obdržela od ředitele ZŠ Nové Hrady
informaci o výplatě ročních odměn a žádost
o schválení výše odměny pro ředitele ZŠ
Nové Hrady.)

� 12. Zápis sociální komise
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
Sociální komise Rady města Nové Hrady.
Rada města schvaluje na základě doporuče-
ní a zápisu z jednání Sociální komise Rady
města Nové Hrady zařazení Ludmily D.,
Lipnice a Marie H., Nové Hrady do sezna-
mu uchazečů DPS (byt bude přidělen po
uvolnění některého z bytů v DPS).
(Rada projednala zápis z jednání Sociální
komise rady města ze dne 16.12.2024 s do-
poručením pro radu.)

� 13. EKO-KOM – změna sazebníku
odměn a koef. bonus. složek 2025
Rada města bere na vědomí oznámení od
společnosti EKO-KOM, a.s. o změně sa-
zebníku odměn a koeficientů bonusových
složek od 01.01.2025.
(Rada projednala oznámení od společnos-
ti EKO-KOM, a.s. o změně sazebníku od-
měn a koeficientů bonusových složek od
01.01.2025.)

� 14. Vyřazení z majetku – Inv. č. 94991
a inv. č. 94990
Rada města souhlasí s administrativním
vyřazením budovy s názvem "N.H. 119,
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rod.dům(st.80/1)" s inv. č. 94991 a stavby
"Jiná stavba (st. 79/3) s inv. č. 94990 z ma-
jetku města.
(Rada projednala administrativní vyřazení
nemovitého majetku z majetku města. Jedná
se o zaniklé budovy, které byly odstraněny
vlivem špatného technického stavu, resp.
při rekonstrukci městského úřadu (č.p. 45).
Jedná se o budovu s názvem "N.H. 119,
rod.dům(st.80/1)" s inv. č. 94991 a stavbu
"Jiná stavba (st. 79/3) s inv. č. 94990.)

� 15. Stavební řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících stavebních řízeních a neměla k nim
připomínky.)

� 16. Správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající
správní řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících správních řízeních, ve kterých je
město účastníkem řízení a neměla k nim při-
pomínky.)

� 17. Udělení souhlasu dle § 184 a) SZ,
udělení souhlasu obce jako účastníka
řízení aj.
Rada města souhlasí se žádostí AkvaPLAN,
České Budějovice o udělení souhlasu s umís-
těním kanalizační přípojky a pověřuje sta-
rostu podpisem žádostí.
(Rada projednala žádosti k udělení souhlasů
se stavebními záměry aj., kdy obec je účast-
níkem správního řízení, popř. vlastníkem
nemovitosti, na které se má záměr třetí oso-
by uskutečnit apod.)

Zápis z 81. schůze městské rady
ze dne 8.1.2025

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 80. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 80. jednání rady města.

� 2. Podání žádosti o dotaci
– JSDH Údolí u N.H.
Rada města schvaluje podání žádosti o pos-
kytnutí dotace v rámci dotačního programu
Jihočeského kraje (Neinvestiční dotace pro
jednotky sborů dobrovolných hasičů obcí
Jihočeského kraje) na projekt: Ochranné
pracovní prostředky pro JSDH Údolí u No-
vých Hradů.
(Rada projednala podání žádosti o poskyt-
nutí dotace v rámci dotačního programu Ji-

hočeského kraje (Neinvestiční dotace pro
jednotky sborů dobrovolných hasičů obcí Ji-
hočeského kraje). Název projektu: Ochran-
né pracovní prostředky pro JSDH Údolí
u Nových Hradů. Předpokládaný rozpočet
celkem: 117.132 Kč. Požadovaná dotace:
81.992 Kč (70 %). Spoluúčast města Nové
Hrady: 35.140 Kč /30 %/.)

� 3. Neinvestiční dotace JSDH Nové
Hrady
Rada města schvaluje podání žádosti o pos-
kytnutí dotace v rámci dotačního programu
Jihočeského kraje (Neinvestiční dotace pro
jednotky sborů dobrovolných hasičů obcí
Jihočeského kraje) na projekt: Pořízení zá-
sahových obleků a přileb pro JSDH Nové
Hrady.
(Rada projednala podání žádosti o poskyt-
nutí dotace v rámci dotačního programu Ji-
hočeského kraje (Neinvestiční dotace pro
jednotky sborů dobrovolných hasičů obcí
Jihočeského kraje). Název projektu: Poří-
zení zásahových obleků a přileb pro JSDH
Nové Hrady. Předpokládaný rozpočet cel-
kem: 199.006 Kč. Požadovaná dotace:
139.304 Kč (70 %). Spoluúčast města Nové
Hrady: 59.702 Kč /30 %/.)

� 4. Zhodnocení bezpečnostní situace –
PČR, OOP Trhové Sviny
Rada města bere na vědomí Zhodnocení
bezpečnostní situace sl. o. OOP TS - okrsek
Nové Hrady
období 01.01.2024 do 31.12.2024.
(Rada obdržela od PČR, obvodního odděle-
ní T. Sviny Zhodnocení bezpečnostní situa-
ce sl. o. OOP TS - okrsek Nové Hrady za
období 01.01.2024 do 31.12.2024. V roce
2024 došlo ke spáchání 30 trestných činů.
Dále bylo v roce 2024 řešeno 53 přestupků,
z toho 11 přestupků majetkových (krádeže),
18 přestupků proti občanskému soužití,
11 přestupků v dopravě a 5 ostatních pře-
stupků.
Na obvodním oddělení jsou dále evidovány
události, kdy se jedná o ostatní oznámení od
občanů, vlastní zjištění a dožádání od ostat-
ních subjektů. Dále dochází k preventivním
kontrolám zájmových objektů a prostran-
ství jako jsou historické památky, autobuso-
vé nádraží, skatepark, zámecký park, okolí
hradu a školy apod.
Dohled nad silničním provozem byl za-
jišťován ve spolupráci s hlídkami dopravní
policie, dopravní kontroly byly zaměřeny
na požívání návykových látek, rychlost
jízdy, správné parkování a průjezd ná-
kladních vozidel ulicí Vitorazská k hra-
ničnímu přechodu a průjezd směrem na
České Velenice.

Dále byly prováděny kontroly k dodržování
dopravního značení na území města a v jeho
okolí a zejména v centru města, kde jsou
osazeny parkovací automaty a dále jsou zde
zóny pro parkování držitelů parkovacích
karet.)

� 5. Výpověď Smlouvy o výpůjčce –
Novohradsko-Doudlebsko, z.s.
Rada města bere na vědomí výpověď Smlou-
vy o výpůjčce nebytových prostor v čp. 46
od společnosti Novohradsko-Doudlebsko,
z.s., Trhové Sviny a souhlasí s ukonče-
ním smluvního vztahu dohodou ke dni
31.12.2024.
(Rada obdržela od společnosti Novo-
hradsko-Doudlebsko, z.s., Trhové Sviny
výpověď Smlouvy o výpůjčce nebyto-
vých prostor v čp. 46. Výpověď ke dni
31.12.2024.)

� 6. Zveřejnění záměru – nebytové
prostory – trafika, čp. 45,
Rada města schvaluje záměr pronajmout
nebytové prostory v domě čp. 45, Nové
Hrady o celkové ploše 11 m2 na dobu pěti let
s tří měsíční výpovědní lhůtou za min. část-
ku 400 Kč/m2/rok a pověřuje tajemníka
MěÚ zveřejněním na úřední desce města.
(Rada opakovaně projednala záměr proná-
jmu nebytových prostor v domě čp. 45 – tra-
fika, Nové Hrady o celkové ploše 11 m2.)

� 7. Štěkot psů – prostory areálu TSM
Rada města bere na vědomí oznámení
o obtěžujícím hluku štěkotu psů z prostor
areálu TSM a pověřuje starostu dalším jed-
náním.
(Starosta informoval radu o oznámení
o obtěžujícím hluku štěkotu psů z prostor
areálu TSM. Město Nové Hrady je dle da-
rovací smlouvy s Českou republikou - Mi-
nisterstvem vnitra vázáno po dobu 10 let
využívat předmětné nemovitosti jako vý-
cvikové středisko psů a technické zázemí
IZS. Vázací doba vyprší 10.6.2025.)

� 8. Správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající
správní řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících správních řízeních, ve kterých je
město účastníkem řízení a neměla k nim při-
pomínky.)

� 9. Stavební řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajícím stavebním řízení a neměla k němu
připomínky.)

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 10

Ekonomický odbor
Z důvodu rekonstrukce kanceláře Ekonomického odboru v období od 27.1.2025 do cca

30.04.2025 bude kancelář dočasně umístěna v obřadní síni MěÚ a pevné linky paní Ing. Va-
něčkové a Bc. Kučerové budou dočasně mimo provoz. V případě potřeby využívejte mobilní
telefonické spojení a emailové adresy, které jsou uvedeny na internetových stránkách města
Nové Hrady v sekci „Městský úřad“- „Kontakty“. Děkujeme za pochopení.

Ing. Vladimír Schusser, tajemník města
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REKAPITULACE PROJEKTU
Obec přátelská rodině a seniorům 2024

Město Nové Hrady se v roce 2024 přihlásilo do celostátní soutěže
Obec přátelská rodině a seniorům 2024, kterou vyhlašuje Ministerstvo
práce a sociálních věcí ČR. V letošním roce město ve své velikostní kate-
gorii (801–5 000 obyvatel) vyhrálo a získalo dotaci ve výši 900 000 Kč.

Tento dotační titul je neinvestičního charakteru a má za cíl podporo-
vat rodiny a seniory na úrovni obcí. Realizace projektu se odehrávala
během roku 2024. Projekt nabízel celoroční nabídku různých aktivit
pro všechny věkové kategorie a cílové skupiny v rámci města Nové
Hrady a jeho osad.

Aktivity projektu byly rozděleny
do tematických částí (opatření):
1. Prorodinné aktivity ve vazbě na hlavní téma roku (Masopusty; Lou-

čení s prázdninami aneb rodinný den na Jánské louce; Slavíme spo-
lečně výročí města; Přednášky k historii města a další)

2. Vzdělávací a poradenské akce a aktivity (Včelařství; Pohybové hrát-
ky pro nejmenší; Otevřená dětská herna a další)

3. Tradiční akce pro všechny věkové kategorie (Dětské divadelní čtvrt-
ky na hradě na Hradech; Novohradský advent; Mezinárodní den žen;
Předvánoční setkání nejen pro seniory; Dětský den Byňov; Pasování
čtenářů knihovny a další aktivity)

4. Nové aktivity (Hudebně-vzdělávací program v MŠ Nové Hrady; Fo-
tografování prvního školního dne; Besedy a přednášky v novohrad-
ské knihovně a další)
Děkujeme všem aktivním lidem, kteří se zapojili do realizace a kteří

svou aktivitou přinesli zajímavé akce a činnosti svým spoluobčanům a
návštěvníkům města. Těšíme se na další pokračování úspěšných akti-
vit i na nové nápady do budoucna.

Realizační tým projektu

Fotografování prvního školního dne 1.A

Masopust ve Štiptoni

Dětský den Byňov

Zahájení adventu

Předvánoční setkání nejen pro seniory

Loučení s prázdninami Divadelní čtvrtky

Adventní novohradský trh
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Ušetřete náklady za energie
Uniká vám teplo netěsnícími okny či nezateplenými částmi domu?
Trápí vás vysoké účty za ohřev vody? Chcete vyměnit stávající zdroj tepla?
Máte nízký příjem a na renovaci chybí peníze? Pomůžeme vám!

MAS Sdružení Růže pomohla již s 305 žádostmi
v celkové výši 35 569 997 Kč (Údaje k 10. 1. 2025)

Obce v území MAS Celkem
projektů

Projekty
v realizaci

Ukončené
projekty

Výše přidělené
dotace

Benešov nad Černou 23 3 20 2 438 000 Kč

Borovany 34 9 25 4 187 300 Kč

Čížkrajice 4 4 0 741 100 Kč

Dobrá Voda u Č. B. 19 3 16 1 794 071 Kč

Dolní Dvořiště 8 1 7 726 000 Kč

Horní Stropnice 16 3 13 1 609 900 Kč

Hranice 2 0 2 240 000 Kč

Jílovice 13 5 8 1 587 022 Kč

Kamenná 2 0 2 228 000 Kč

Ledenice 29 8 21 4 073 800 Kč

Ločenice 10 2 8 1 164 300 Kč

Malonty 8 1 7 999 500 Kč

Mladošovice 4 1 3 540 574 Kč

Nové Hrady 12 5 7 1 542 200 Kč

Olešnice 14 4 10 1 518 000 Kč

Ostrolovský Újezd 1 0 1 86 000 Kč

Petříkov 7 1 6 712 000 Kč

Slavče 3 0 3 486 000 Kč

Srubec 11 1 10 1 376 000 Kč

Strážkovice 6 0 6 500 000 Kč

Svatý Jan nad Malší 7 5 2 829 800 Kč

Trhové Sviny 42 13 29 4 811 000 Kč

Ostatní obce
mimo území MAS 30 5 25 3 379 430 Kč

CELKEM 305 74 231 35 569 997 Kč

KONTAKTUJTE NÁS:
Mgr. Adéla Pixová – 774 743 470 – pixova@mas.sdruzeniruze.cz
Jaroslav Zeman, DiS. – 602 468 377 – zeman@mas.sdruzeniruze.cz
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Co se dělo ve školce…
Po vánočních prázdninách jsme se všichni

opět sešli ve školce se spoustou zážitků. Čeka-
lo nás však jedno nemilé překvapení. Během
vánočních prázdnin nám totiž neznámý dobrák
přeřízl vánoční světýlka od našeho školkového
stromečku. Nám i dětem tak pokazil doznívají-
cí vánoční atmosféru. Vzhledem k tomu, že to
není poprvé, co nám cizím zaviněním byla
způsobena škoda, prosíme i ostatní o spolu-
práci. Pokud uvidíte, že se v areálu MŠ pohy-
buje cizí osoba (dospělý či dítě), prosíme,
abyste nám tuto informaci neprodleně sdělili,
abychom předešli dalším škodám a nepříjem-
nostem. Děkujeme a budeme doufat, že už se
nic podobného nebude opakovat.

A teď už k zážitkům ze školky. Hned v pon-
dělí 6. ledna jsme ve všech třídách tvořili králov-
ské koruny, abychom společně mohli navštívit
jesličky v kostele. Pověděli jsme si o svátku
Tří králů, prohlédli jsme si kostel a zazpívali
vánoční koledy. Ukončili jsme tak vánoční
období a budeme se zase za rok těšit na kou-
zelný vánoční čas.

Další pondělí 13. ledna k nám do školky přijelo divadlo Zvoneček
s pohádkou „O bábě chřipce“. Děti si vyslechly příběh o tom, jak se
chránit před bacily a jaké vitamíny bychom zejména teď v zimním ob-
dobí měly jíst. Divadlo mělo úspěch a těšíme se opět na další pohádku.

Ve čtvrtek 16. ledna do třídy Broučků a Sluníček dorazila paní uči-
telka ze ZUŠ. Děti se naučily písničku „Bude zima, bude mráz“, procvi-
čily mluvidla a zahrály si pohybové hry.

V dalších měsících si budeme přát sníh, abychom se mohli vydat
na kopec, klouzat se, koulovat a stavět sněhuláky, tak snad se brzy
dočkáme.

Vaše novohradská školka
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Zprávy ze školní
družiny, aneb zahradník

Kvído informuje
Milí čtenáři,

máme za sebou první měsíc roku 2025 a věří-
me, že jste do něj vstoupili tou správnou no-
hou. Děti ve školní družině si užívaly začátek
nového roku ve znamení masopustních pří-
prav. S nadšením se pustily do nácviku maso-
pustního pochodu, koleček i písniček. Aby
toho nebylo málo, pilně se učí i tance – polku
a valčík zvládají s obdivuhodnou ladností.
Musím říct, že jim to jde náramně! Proto vás
všechny srdečně zveme na novohradské ná-
městí 28. února v 15.00 hodin, kde nám děti
své taneční umění předvedou. Na místě zahra-
je Mladá kapela a společně si užijeme maso-
pustní veselí.

Hned po návratu z vánočních prázdnin če-
kalo na děti v družině příjemné překvapení.
Pod stromečkem našly nové hry, panenky, au-
tíčka, knížky a dokonce i mikroskop, který
využijeme při našem botanickém bádání. Os-
lavy Tří králů jsme zahájili zpěvem koledy
a povídáním o příběhu mudrců z Východu.
Každý si také vyrobil svou vlastní korunu.

Lednový program zahrnoval také novoroč-
ní koulení o ceny, které jsme původně pláno-
vali na Vánoce, ale kvůli nemoci jsme jej
museli přesunout. Děti si užily skvělou zábavu
a nikdo neodešel s prázdnou – všichni si odne-
sli odměnu. A zde jsou vítězové:

1. místo: Dominik Doležal
2. místo: Evelínka Poslavská
3. místo: Lukáš Deutsch

Leden ve školní družině byl plný radosti a
aktivit, které nám přinesly nejen zábavu, ale
také spoustu nových zážitků. Už teď se těšíme
na další společné chvíle a věříme, že se s vámi
uvidíme na masopustním vystoupení.

S přáním krásného zbytku zimy,
zahradník Kvído Novoroční turnaj v koulení

Nadílka od Ježíška

Zimní výzdoba školní družiny
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Masopustní spolek Nové Hrady vás zve na

Novohradský
Masopust,

který se koná ve dnech 1.–2.3.2025

Masopustní trasa v sobotu 1.3.2025
Koleda Jalovcová (žlutá trasa)

§ Začíná u autobusového nádraží (čp. 475. a 476.), přesouvá se
k čp. 294, bytovky ŽPSV, Vilová čtvrť (čp. 194., 193., 238. - 235.,
182., 320.) směr Olejový rybník. + pan Winzberger (poté vypomá-
hají Zahradní čtvrť – paneláky U Hřiště)

§ ±13.00 h přesun ke hřbitovu – položení věnců, společný pochod
všech koled ulicí Vitorazská

§ Ulicí Pod Vodárnou (čp. 349.), Vilová čtvrť (včetně čp. 281., 280.)
směr Rota, přesun k novým zástavbám za Rotou., nové zástavby
u rybníka Olejový. Přesun Vilová čtvrť (čp. 304.) směrem nahoru
k Rotě – končí u čp. 195.

§ Přesun ke hřbitovu – společný pochod do hotelu Máj
Koleda Slaměná (modrá trasa)

§ Začíná u p. Tuschera, celá Zahradní čtvrť, dům s peč. službou, ulicí
směr Flop (poté vypomáhají Zahradní čtvrť – paneláky U Hřiště)

§ ±13.00 h přesun ke hřbitovu – položení věnců, společný pochod
všech koled ulicí Vitorazská

§ Ulice Pod Zámeckým (čp. 207.) spodní ulice Pod Zámeckým
(čp. 460., 441., - 507.)

§ Přesun ke hřbitovu – společný pochod do hotelu Máj
Koleda Růžičková (zelená trasa)
§ Ulicí Vitorazská, bytovky (čp. 334., 335.), Zahradní čtvrť

(čp. 230., 298.), Sídliště Míru, Vitorazská čp. 168 a 412.
(poté vypomáhají Zahradní čtvrť – paneláky U Hřiště)

§ ±13.00 h přesun ke hřbitovu – položení věnců, společný pochod
všech koled ulicí Vitorazská

§ Pokračují do ulice Vilová čtvrť (čp. 325., - 212.), ulice Polní,
Vitorazská (čp. 453. – 361.), horní ulice Pod Zámeckým (čp. 440.
– 462.)

§ Přesun ke hřbitovu – společný pochod do hotelu Máj

Program:

Sobota 1. 3. 2025
začátek v 8.00 hod. na náměstí, koleda Růžičková,

Jalovcová a Slaměná městem, hrají Písečanka,
Kamenická 4-ka a Kameňáci,

od 19.00 hod. taneční zábava v hotelu Máj:
hrají Jižani a Midi, připravena bohatá tombola, vstupné 200 Kč

Neděle 2. 3. 2025
začátek v 9.00 hod. – koleda Růžičková, Jalovcová

a Slaměná  městem.
Po skončení koledy pohřbení Masopusta v sále hotelu Máj
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Masopustní trasa v neděli 2.3.2025
Koleda Jalovcová (žlutá trasa)
§ Začíná u Hradu, ulice Komenského směr náměstí, pokračují ulicí

Hradební až k čp. 25, ulice Navrátilova, klášter Božího Milosrden-
ství, ulice Husova až k čp. 78.

§ Přesun ke zdravotnímu středisku - čp. 338., ulice Hradební směr
náměstí Republiky (čp. 24.)

§ Přesun na náměstí Republiky (výpomoc) – společný pochod
do hotelu Máj

Koleda Slaměná (modrá trasa)
§ Začíná ulicí Údolská (bankomat – čp. 107.), ulice 5. května

směrem zpět nahoru, končí u čp. 130.
§ Akademie věd, ulice Na Vyhlídce až k Novohradské bráně
§ Přesun na náměstí Republiky (vypomáhají) – společný pochod

do hotelu Máj
Koleda Růžičková (zelená trasa)
§ Jižní město – nové zástavby (čp. 492., 482., 490.,…),

včetně čp. 383., celé Jižní město
§ Přesun k Českému domu, ulice Česká

Náměstí Republiky– společný pochod do hotelu Máj

Novohradský Masopust, 1.–2.3.2025
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Spolupráce s městským KICem
S ohledem na aktuální personální obsazení KICu a nabízených

služeb v roce 2025 upřesňujeme nabídku a kontakty.
Regionální kulturní měsíčník vychází vždy na začátku měsíce, le-

tos již 27. rokem. Obsahuje kulturní nabídku a inzerci pro širší region
(N. Hrady, Borovany, T. Sviny, Ledenice, H. Stropnice, Č. Velenice) a
je k dispozici volně na pultech obchodů a IC či jako příloha k místním
zpravodajům. Pokud chcete, aby se Vaše akce v tomto měsíčníku obje-
vila, můžete nám zasílat podklady (název akce, termín, čas, žánr, místo
konání, vstupné, krátký popis akce), případně můžete zaslat i plakát.
Důležité je včasné zaslání podkladů – do 14. dne v měsíci, a to na kon-
takty: vlnatav@novehrady.cz, kic@novehrady.cz

Placenou inzerci v regionálním měsíčníku si lze domlouvat pří-
mo na kontaktech redakce v T. Svinech: kultura@tsviny.cz, tel.:
386 322 930.

Novohradský zpravodaj – uzávěrka každého čísla je nadále
19. den v měsíci (pokud se termín „trefí“ do víkendu, tak nejpozději
v pondělí). Věnujte pozornost i kvalitě fotek, aby na nich vyniklo to
podstatné J Kontakt k zasílání příspěvků do NZ: Mgr. Pavlína Miča-
nová, pavlinam@novehrady.cz, 705 724 799.

Fotografie do stolního kalendář města
Již v průběhu roku věnujte pozornost při pořizování fotografií

z akcí tak, aby byly na fotkách spíš „detailní a ostré záběry“ (mnoho
lidí z velké dálky není vhodné…), zpětně to „nedohoníme“. Děkujeme
za spolupráci.

Propagace na facebooku KICu
Pokud chcete propagovat Vaši kulturní akci na facebooku KICu

(nikoli pouze sdílením), zašlete text a ilustrační foto na adresy:
vlnatav@novehrady.cz, kic@novehrady.cz

Změny kontaktů spolků, firem, organizací, ubytovacích či stravo-
vacích zařízení a dalších subjektů (využívané pro stolní kalendář, na
web KICu a na IC) informujte nás v průběhu roku na: Martina Kolářo-
vá, tel.: 386 362 195, 733 631 017, martinak@novehrady.cz. Děkujeme
za spolupráci.

Kulturní pozvánky do našeho města, které rozesíláme e-mailem
na začátku měsíce, hlášení rozhlasu či sms zprávy: pokud máte zá-
jem dostávat tyto pozvánky těmito způsoby, ozvěte se na Infocentrum
N. Hrady, tel. 386 362 195.

Plakátování ve městě a osadách
Referenti IC zajišťují plakátování v Nových Hradech a osadách a

v okolním regionu. Pokud potřebujete s plakátováním pomoc, přineste
vytištěné plakáty na IC, kde se dozvíte termín a místa distribuce (je spo-
lečné s propagací plakátů KICu). Plakáty, které zašlete pouze elektro-
nicky, budou na IC vytištěny na „obyčejný papír“ a vyvěšeny v IC, na
„stojně“ před radnicí a ve vitríně na Českém domě (případně na dalších
vhodných místech, kde se neponičí). Společná distribuce plakátů a tisk
plakátů na „obyčejný“ papír je zdarma.

Předem děkujeme, že na plakátovací plochy města provádíte sami
plakátování šetrně s ohledem na místo, a tím myslíte i na další pořadate-
le. Dřevěné plakátovací plochy nejsou však určeny pro výlep, tedy
s použitím lepidla. Děkujeme za pochopení.

Spolupráce při kulturních akcích
Rezervace sálu a zázemí v Kulturně-spolkovém domě, zápůjčky

drobného technického vybavení, organizační pomoc při pořádání akcí:
Květa Jarolímková, 602 150 208, kic@novehrady.cz

Novohradské infocentrum
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Taneční soutěž

Novohradská číše,
45. ročník, Memoriál Karla Hrušky

15.3.2025
Denní soutěž od 10 h / 70 Kč
Galavečer od 18 h / 150 Kč

Soutěž tanečních párů postupové soutěže a taneční ligy
ve standartních a latinsko-amerických tancích.

Kulturní sál hotelu Máj, Nové Hrady
Pořádá město Nové Hrady a Český svaz tanečního sportu ČR

Předprodej vstupenek na Infocentru N. Hrady od 17.2.2025,
tel.: 386 362 195, www.kicnovehrady.cz
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Galerie Koželužna připravuje
„sebe“ i výstavu na letošní rok
Ještě trochu historie o budově Koželužny

Vážení čtenáři zpravodaje, v mi-
nulém čísle NZ jsem se v několika od-
stavcích lehce dotkla historie budovy
koželužny a velmi stručně ohlédla za
činností městské galerie Koželužna
posledních několika let. Nyní ještě
malé pokračování k historii této bu-
dovy z 18. století.

V evidenčním listě nemovité kul-
turní památky „bývalá koželužna –
zadní trakt domu čp. 26“ je následují-
cí popis: Objekt v zadní části měst-
ského domu. Neomítnutá, kamenná
stavba na L půdorysu, v přízemí za-

klenutá pruskými plackami mezi klenutími do pasů. Barokní stavba,
postavená patrně v letech 1744–1746 jako provoz koželužny v zadním
traktu domu, krytá valbovou střechou nad L půdorysem a přesahem do
jeho vnitřní části, kde spoluvytváří krytou pavlač. Jednotlivé stěny stav-
by jsou otevřeny nepravidelně vždy dvěma okenními osami. Okna v pat-
ře jsou v současné době zazděna. Stavba se dvěma vchody, jeden na
vnější, druhý na vnitřní jeho půdorysné straně.

V roce 1997 Ministerstvo kultury České republiky vydalo pro
koželužnu Prohlášení za kulturní památku, kde se mimo jiné píše, že
lze koželužnu nazvat jako hodnotnou, dobře zachovalou barokní stavbu
s neporušenými klenbami v přízemní části. Osobně si pamatuji stav bu-
dovy při probíhající rekonstrukci v roce 2000, a to při „kontrolních“
návštěvách s vedoucím místního stavebního úřadu, a mohu jen doda-
tečně „smeknout“ před tehdejšími stavaři a řemeslníky, kteří koželužnu
opravovali. Ostatně i takhle reagují návštěvníci, kteří do Koželužny za-
vítají, tedy že obdivují provedení oprav a stav budovy.

Ze znaleckého posudku z roku 1998 o zdravotním stavu dřevěných
konstrukcí objektu čp. 26 se lze také dočíst: Posuzovaný objekt je
přízemní nepodsklepená hospodářská budova, zhruba z jedné polo-
viny opatřená klenutými stropy. Stropy druhé poloviny jsou trámové
se záklopem z překládaných fošen, který zároveň tvoří podlahu půdy.
Postaven byl údajně v polovině 18. stol. a byl zřejmě dlouhodobě
využívaný jako skladové a výrobní prostory. V současné době je příze-
mní část využívána nájemníky jako sklad paliva. Krov je buď původní,
ale v každém případě starší než 250 let, neboť jsou zde patrny zbytky vy-
bavení provozovny na zpracování kůží, zřejmě z doby, kdy majitelem
objektu byl jirchář.

Zmínka o jircháři v posudku je docela důležitá, protože koželužna
nebyla určitě tou „koželužnou“, kde pracoval koželuh a prováděl prvot-
ní zpracování hovězí, vepřové či koňské kůže, neboť zde nebyl dosta-
tečný zdroj vody a poloha budovy „uvnitř města“ také nebyla pro toto
řemeslo vhodná kvůli zápachu. Jircháři (bělokožešníci) se od koželuhů
(černokožešníci) lišili pracovním postupem. Jirchář vydělával kůže po-
mocí roztoku kamence. Nejprve zbavil kůži na líci vlasu a pokožky a na
rubu tukové vrstvy a blan. Jirchy se máčely v roztoku vody, kamence,
žloutků a mouky, případně v různých dalších roztocích. Při barvení

jirch se velmi dlouho udržela přírodní barviva, která později nahradily
barvy dehtové. Po vysušení se jirchy vymnuly, ubrousily na rubu a vy-
leštily na líci.

Mnoho návštěvníků galerie si často „povzdechne“ nad tím, že je
škoda, že je koželužna (galerie) tak „schovaná“, že není na „hlavní tří-
dě“. Nicméně k tomu lze říct i to, že zájemci o výtvarné umění se
vždycky trefí na správné místo a pozorný chodec může následovat
„propagační stojny“, které ho z náměstí dovedou až k výstavám.
A upřímně řečeno… není krásné i v dnešní době něco náhodou objevit,
někam neplánovaně zabočit a být překvapen svým objevem? Takovým,
jakým může být malá městská galerie plná umění, zážitků a atmosféry
doby dávno minulé…

Vážení čtenáři, měla bych na Vás prosbu: Jste pamětníci toho, jak
vypadala koželužna na začátku 90. let min. století? Nemáte nějaké
fotky, na kterých je „stará budova“ koželužny? Jste ochotni se o to
podělit? Pokud ano, ozvěte se mi prosím na kontaktu: K. Jarolímko-
vá, tel.: 602 150 208, kic@novehrady.cz. Předem děkuji za jakoukoli
ochotu a spolupráci. A ještě děkuji zaměstnancům Stavebního úřadu
MěÚ N. Hrady za pomoc s „pátráním“ po historii koželužny a poskyt-
nutí dostupné dokumentace.

Květa Jarolímková

Výzva pro VÝSTAVU V KOŽELUŽNĚ 2025
Kreslíte, malujete, socháte, fotíte, tvoříte a chcete svoje umění sdílet

s ostatními? Chcete radost, kterou vkládáte do svého umění a výrobků,
předat dál? Dáte nám o sobě vědět? Pokud to nejste právě Vy osobně,
kdo je vhodný pro výstavu v Koželužně, ale víte o někom jiném, předá-
te nám kontakt? K tomu, abyste se přidali k naší výzvě, nerozhoduje ani
věk a ani vzdělání, ale pouze kvalita Vašeho umění. Neobávejte se jít
s kůží na trh do KoželužnyJ. Těšíme se na další nové talenty z našeho
regionu. Předem děkujeme za kladnou spolupráci.

Za galerii Koželužna K. Jarolímková

Při návštěvě prezidenta republiky Petra Pavla v Nových Hradech bylo
několik příležitostí, jak mu představit naše město, aktivity, lidi. A tak
jsem využila příležitosti a zmínila jsem se i o našich galerijních aktivi-
tách, o výtvarnících z našeho regionu a požádalo ho o „prezidentský
autogram“ na dva malované obrázky od malířky Daniely Roulové
Plockové, na kterých je „koláž motivů z našeho města“. K čemu ob-
rázky podepsané prezidentem použijeme? Dozvíte se v dubnu při náv-
štěvě Koželužny. K.J.
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První muzejní přednáška
o tzv. „Velkých dějinách“ 1918–1945

Jak bylo již několikrát zmíněno a nastíněno, letošní muzejní před-
nášky se budou v prvním půlroce 2025 zaměřovat na období 2. světové
války. Od největšího konfliktu v moderních dějinách uplyne kulatých
osmdesát let. První přednáška se uskutečnila 23.1. a byla jak pro veřej-
nost, tak i pro žáky novohradské základní školy. Přiblížila události a
hlavní body, které se odehrály v rozmezí bezmála třiceti let. Přednášel
PhDr. et PaeDr. Jiří Dvořák, Ph.D. z Historického ústavu Filozofické
fakulty Jihočeské univerzity.

Dopolední přednášku navštívili žáci z druhého stupně základní ško-
ly, kteří se dozvěděli např. o hospodářské krizi a o Hitlerově touze
ovládnout celý svět, což mělo dopad na rozpoutání 2. sv. války. Při
přednášce zazněla i další závažná témata, jako Protektorát Čechy a Mo-

rava, holokaust či koncentrační tábory. Žáci deváté třídy potvrdili, že
2. světovou válku již probrali a zakončili ve škole kontrolním testem,
takže pro ně byla přednáška spíše opakováním učiva a trochu jiná
forma dějepisu.

Večerní přednášky pro veřejnost se zúčastnily zhruba tři desítky po-
zorných a poučenějších posluchačů. Přednášející se snažil z velkého
časového úseku (1918–1945) vypíchnout nejen některé hlavní aspekty
rozpoutání 2. sv. války, ale i některá související témata, jako dálniční
dopravu v Československu, protektorátní odboj a v krátkém exkurzu i
to, jaká byla válečná každodennost. Právě tento obyčejný život bude
hlavním tématem v jedné z následujících přednášek.

Věříme, že úvodní přednáška vhodně otevřela téma výročí konce vál-
ky a že si žáci i veřejnost odnesli zajímavé in-
formace, na kterých můžou dál stavět a zajímat
se, ať již z populární či odborné literatury nebo
z internetu, kde naleznou už i ověřené zdroje.
Těšíme se na další přednášky a už v té násle-
dující, která proběhne ve čtvrtek 13. února, se
podíváme na další „Velké dějiny“. Tentokrát se
budeme pohybovat v rozmezí let 1945–1948 a
přednášet bude PhDr. Jiří Petráš z českobudě-
jovického Jihočeského muzea.

Těšíme se na Vaši návštěvu!
Miroslava Dvořáková

Novohradské muzeum zve na únorové
muzejní přednášky, které reflektují
téma 80. výročí konce 2. sv. války.

2. muzejní přednáška
Velké dějiny Československa
v letech 1945–1948
Události, které vedly
v Československu v roce 1948
k tzv. Vítěznému únoru
PhDr. Jiří Petráš,
Jihočeské muzeum Č. Budějovice
čtvrtek 13.2.2025, 18 hod.

3.muzejní přednáška
Novohradsko ve víru
druhé světové války
Události a lidské osudy, které
provázely náš region těžkými časy
Marek Petrášek, badatel
čtvrtek 20.2.2025, 18 hod.

Vstupné na přednášky 50 Kč,
děti a studenti zdarma

Pro návštěvníky přednášek bude
Muzeum zpřístupněné před předná-
škou od 16 do 17.30 hod. zdarma.

KSD – sál 1. patro, Česká ulice 74,
N. Hrady, tel.: 603 882 340,
muzeum@novehrady.cz
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Informace z knihovny

Jak si naše knihovna
vedla v roce 2024
¡ Počet výpůjček knih, časopisů, audioknih: 12 389
¡ Počet návštěvníků knihovny: 4 757
¡ MVS – meziknihovní výpůjčky: vyřízených 79
¡ Knihy zakoupené: 222 ks (v hodnotě 56 640 Kč)
¡ Knihy zapůjčené Výměnným fondem JVK: 226 ks

(v hodnotě 75 559 Kč)

Průběžně vyřizujeme rezervace a poskytujeme rešerše, provádíme
akvizici a nákup knih, hlavně novinek.

Knihovna se pravidelně zapojuje do projektů: Knížka pro prvňáčka,
Česká knihovna, Den pro dětskou knihu, Výtvarná soutěž Lesy a příro-
da kolem nás, Týden knihoven, Prodejní výstava knih, Pasování na čte-
náře, spolupracuje s MŠ a ZŠ, pořádá besedy se spisovateli.

Na pátek 7. března Vás zveme na slíbený KURZ KRASOPSANÍ
aneb KALIGRAFIE pod vedením lektorky Elišky Hluštíkové,
který se bude konat opět v čítárně naší Městské knihovny. Nutné
bude přihlášení na kurz předem na telefon 730 580 755 nebo na
knihovna@novehrady.cz.

Knihovnice Drahomíra Císařová

Kurz krasopsaní

Městská knihovna Nové Hrady
zve na kurz

Krasopsaní
s lektorkou Eliškou Hluštíkovou

v pátek 7. března od 18 hodin

čítárna knihovny, Hradební 244, Nové Hrady

PRO OMEZENÝ POČET MÍST JE NUTNO SE OBJEDNAT:
tel. 730 580 755; knihovna@novehrady.cz

Kurz je zdarma,
účastníci si na místě zakoupí pomůcky za 100 Kč.

Okénko do knihovny
Zámeček / Barbora Majchráková
Kateřina je žena středního věku s lehce nevyrovnanými vztahy a ne-
příliš oslnivou kariérou advokátky. Hovoří o tom její tři nevydařená
manželství a poslední prohraný soudní případ. Celý život dělala, co
od ní její rodina několika generací právníků očekávala. Teď je nej-
vyšší čas začít žít tak, jak si vysnila…

Dům na Riviéře / Natasha Lesterová
Román propojuje motiv odcizení uměleckých děl nacisty v okupo-
vané Paříži s událostmi, které se odehrávají šedesát let po skončení
války na jihofrancouzském pobřeží. Když Remy za záhadných
okolností zdědí vilu na francouzské Riviéře, využije možnosti od
všeho utéct a utřídit si život. Během svého pobytu ale objevuje se-
znam uměleckých děl ukradených během druhé světové války,
jehož součástí je i obraz, odnepaměti visící na stěně jejího pokoje...
Začíná se odvíjet příběh o válce, vášni a umění napříč generacemi.

Devátý muž / Steve Berry
Osudného 22. listopadu 1963 se v texaském Dallasu změnil chod
amerických dějin – došlo k atentátu na Johna F. Kennedyho. Skuteč-
ně však 35. prezidenta Spojených států zastřelil Lee Harvey Os-
wald? Oficiální verze má spoustu trhlin a pravdu zná jen tajemný
muž jménem Thomas Rowland.

Ty chladné oči / Scarlett Wilková
Mráz přichází z duše. Válka hraje s lidmi krutou šachovou partii, pě-
šáci se promíchají, na barvě uniformy tolik nesejde. Během nacistic-
ké okupace Smolenska se setkají okouzlující ruská dívka Neonila a
český mladík Emil donucený bojovat za wehrmacht. Když se spolu
po válce usadí v Československu, vznáší se nad nimi stigma kolabo-
race, a tak jim nezbývá než opatrný život ve strachu.

Vězňův trůn / Holly Black
Pokračování fantasy série ze světa Elfhame - světa podlých víl.

KALENDÁRIUM
ÚNOR 2025
¡ 2. 2. 1930 nar. ZBYNĚK HEJDA, básník a překladatel

(zemř. 16. 11. 2013) – 95. výročí narození

¡ 2. 2. 1930 nar. MIROSLAV RAICHL, hudební skladatel
(zemř. 11. 1. 1998) – 95. výročí narození

¡ 3. 2. 1935 nar. BOŽENA ŠIMKOVÁ, spisovatelka, scenáristka,
redaktorka, dramaturgyně a překladatelka, autorka divadelních,
rozhlasových a televizních her (zemř. 4. 8. 2018) – 90. výročí narození

¡ 4. 2. 1820 nar. BOŽENA NĚMCOVÁ, spisovatelka, představitelka
národního obrození (zemř. 21. 1. 1862) – 205. výročí narození

¡ 4. 2. 1900 nar. JACQUES PRÉVERT, francouzský básník
a scenárista (zemř. 11. 4. 1977) – 125. výročí narození

¡ 6. 2. 1895 nar. FERDINAND PEROUTKA, spisovatel, dramatik
a novinář (zemř. 20. 4. 1978) – 130. výročí narození

¡ 7. 2. 1885 nar. SINCLAIR LEWIS, americký spisovatel,
nositel Nobelovy ceny (zemř. 10. 1. 1951) – 140. výročí narození

¡ 10. 2. 1890 nar. BORIS LEONIDOVIČ PASTERNAK,
ruský prozaik a básník, nositel Nobelovy ceny (zemř. 30. 5. 1960)
– 135. výročí narození

¡ 11. 2. 1905 nar. ZDENĚK BURIAN, malíř a ilustrátor
(zemř. 1. 7. 1981) – 120. výročí narození

¡ 21. 2. 1860 nar. KAREL MATĚJ ČAPEK CHOD,
vl. jm. Matěj Čapek, prozaik, dramatik a novinář, představitel
naturalismu (zemř. 3. 11. 1927) – 165. výročí narození

¡ 24. 2. 1775 nar. MATĚJ KOPECKÝ, loutkový divadelník,
autor loutkových her (zemř. 3. 7. 1847) – 250. výročí narození

¡ 24. 2. 1830 nar. KAROLINA SVĚTLÁ, vl. jm. Johanna Rottová,
spisovatelka,  představitelka májovců a zakladatelka vesnického
románu (zemř. 7. 9. 1899) – 195. výročí narození

¡ 24. 2. 1835 nar. JOSEF SVÁTEK, historik, spisovatel a novinář,
autor historických románů (zemř. 9. 12. 1897) – 190. výročí narození

¡ 26. 2. 1920 nar. KAREL HOUBA, prozaik, překladatel a redaktor
(zemř. 26. 12. 1999) – 105. výročí narození
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Keramická dílna Kána
V komunitním Centru je na zahradě postavená pec
pro pálení keramiky dřevem

V naší republice je přibližně pouze čtyřicet pecí na dřevo a ta v na-
šem komunitku je teprve druhá ve veřejném sektoru, což znamená, že
příležitost získat vlastnoruční výrobek dřevem páleným má prakticky
každý, kdo projeví zájem.

Jistě se ptáte, jaký je rozdíl v této keramice? Je to nejstarší způsob
pálení keramiky, kdy se pec naloží a následně mnoho hodin pálí dřevem
tak, že každý výrobek je ožahlý ohněm na celkovou teplotu 1350 °C.
Výrobky se glazují přírodními minerály bez použitých chemických
barviv, celý proces je tedy naprosto přírodní. Barvy této vysokožárové
keramiky jsou tlumené a přirozené, vyniká krása a jednoduchost, teplo

ohně. Snažíme se uchovat tuto
dovednost, neboť glazury jsou
míchané ze surovin přímo v díl-
ně a odzkoušené v naší peci. Vy-
tváříme tak náš osobitý vzorník
glazur.

Pálit tuto pec nás učili zku-
šení dřevopaliči, neboť tato do-
vednost se předává učením a

trpělivým zkoušením a je vlastně největším výkonem celého procesu.
V dílně si dospěláci každé úterý připravují své výrobky do venkovní
pece, a tak srdečně zveme všechny zájemce o tu nejzajímavější kreativ-
ní keramiku. Nabízíme příjemné setkávání u hlíny i glazur a jedinečný
zážitek pálení pece.

Pro všechny dospělé nabízíme 4.2.2025 od 12 hodin celé odpo-
ledne pro výrobu ohněm pálené keramiky.

O jarních prázdninách nabízí Keramická dílna v Komunitním
Centru dvě dětská tvořivá dopoledne, ve středu 5.2. a ve
čtvrtek 6.2. 2025, vždy od 9 do12 hodin.

Přijít mohou všechny děti a ty které nebudou chtít tvořit vlastní vý-
robek, mohou pomoci při tvoření společného pro zahradu Komunitního
Centra a neplatí příspěvek. Pojďme si společně tvořivě hrát.

Za keramickou dílnu v Komunitním centru Ludmila Macková

středisko Husitské diakonie, Borovany
V minulém roce jsme oslavili 20 let své existence! Dvacet let, během kterých jsme zlepšovali

životy lidí s hendikepem, nabízeli jim podporu a vytvářeli pracovní příležitosti. A teď už se moc
těšíme na to, co nám přinese rok 2025.

Dál pokračujeme v poskytování sociálních služeb a provozování chráněných dílen, kde vzni-
kají originální výrobky. Výrobky, které nejen, že mají svou vlastní hodnotu, ale také jsou pří-
ležitostí pro ty, kteří je vytvářejí. Práce v chráněných dílnách je pro ně totiž velký krok
k samostatnosti. A vy můžete zakoupením těchto výrobků tuto smysluplnou činnost podpořit.
Více informací naleznete na na www.nazaret.cz.

Rádi bychom poděkovali všem, kteří nás již podporují a zároveň tak trochu vyzvali ty, kteří
mají zájem se zapojit a stále váhají, udělejte to. Má to smysl!

Ať už věnujete finanční dar, svůj čas jako dobrovolník, budete nás sledovat na facebooku,
či instagramu, budete sdílet naše příspěvky, zorganizujete s námi benefiční akci, nebo si naj-
dete jiný způsob, jak nám pomoci, podpoříte dobrou věc. A za to vám z celého srdce děkujeme!

Vánoční sbírka pro hospic
byla úspěšná

Celkem 195 dárců zazářilo v naší vá-
noční kampani Zajiskřete pro hospic. Sbír-
ka na portále Darujme.cz se zastavila na
nečekané částce 362 200 Kč. Původní cílo-
vá částka 300 000 Kč nám při zajištění dal-
ších zdrojů (především ze zdravotního
pojištění) pokryje 36 dní přímé hospicové
péče. Počítáme s průměrným počtem 8 pa-
cientů denně. Částku 62 200 Kč využijeme
na nákup pohonných hmot.

Štědrost a otevřená srdce dárců při-
nesly do hospice naději a důležitou podpo-
ru pro dobrý start v roce 2025. Děkujeme!

Petra Pfeiferová
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VI. kolo Krajského poháru Beginer – karate v Hluboké nad Vltavou

V disciplíně kata zvítězila Alice Vanišová
V neděli 12.1.2025 se v Hluboké nad Vltavou konalo čtvrté kolo Krajského poháru Beginer

Jihočeského svazu karate Českého svazu karate. Na soutěž se sjelo přes šedesát nejmladších zá-
vodníků z deseti oddílů, kteří se utkali v soutěži pro nejmladší závodníky.

Soutěž Beginer je koncipovaná tak aby formou hry připravila, co nejlépe technicky nejmladší
závodník na soutěže karate. Mohou se jí účastnit pouze děti do 13 let a jen do 7. Kyu (žlutý pásek
včetně) tj. první tři technické stupně v karate, tedy začátečníci. Soutěží se v disciplínách Kihon Ido
– předepsaná sestava technik skládající se z úderů, kopů, krytů a hmatů v různých postojích, buď na
místě, nebo za pohybu v předepsaných postojích dle věkové kategorie. Dále pak je zde disciplína
Agility, což je překážková dráha, kde děti plní úkoly nejen z překonání překážek na čas, ale také na
určených místech provádí údery a kopy na lapy. K atraktivní disciplíně patří super kop, kdy v určitém
časovém intervalu provádí závodník kopy na lapu na čas a hodnotí se počet, ale také technická správ-
nost provedených kopů. Žluté pásky (7. Kyu) soutěží ji v předepsaných sestavách kata a v souboji
dvojic kumite, kde je zápas velmi kontrolován rozhodčími a nedochází ke kontaktu.

Naší závodnici Alici Vanišové se podařilo zvítězit v disciplíně kata mladší žákyně od 7. Kyu.
Děkuji naší závodnici za vzornou reprezentaci oddílu a gratuluji k pěkným výsledkům. Dě-

kuji také trenérům za sportovní přípravu a rodičům za její podporu.
Martin Hermann, předseda oddílu karate

Mistrovství České republiky v karate týmů

Titul Mistrů ČR v karate týmů
vybojoval náš kata tým muži Master
V sobotu 18. ledna 2025 se týmy českého karate utkaly na Mistrovství ČR v nové sportovní

hale v Šindlových Dvorech u Českých Budějovic. Moderní sportovní hala hostila 76 týmů
z 18 klubů ze všech krajů naší země.

Soutěžilo se v žákovských, dorosteneckých, juniorských, seniorských kategoriích a také
v kategorii Master (+40 let). Dopoledne probíhaly soutěže tříčlenných družstev v kata – souborná
cvičení, povinné sestavy úderů, kopů, seků a krytů v předepsaných postojích, kde je posuzováno
nasazení, správné provedení jednotlivých cviků a přesné načasování po-
hybu závodníků celého týmu. Hodnotí se především synchronizace celé-
ho družstva a ve finále je cvičení bunkai, kde členové týmu demonstrují
praktické použití celé sestavy v boji. V kategorii kata tým Master ve
složení Martin Hermann, David Šenkýř a Martin Sláma jsme zvítězili,
když jsme ve finále překonali tým z Mladé Boleslavi a poprvé získali ti-
tul Mistrů ČR v karate kata týmů Master.

V odpoledních hodinách se soutěžilo ve sportovním zápase dvojic
„kumite“. V této kontaktní disciplíně jsme již zastoupení neměli.

Věřím, že jsme svým výsledkem kvalitně reprezentovali Tělový-
chovnou jednotu a město Nové Hrady a přispěli jsme k nemalému úspě-
chu Jihočeského svazu karate na vrcholné republikové soutěži.

Martin Hermann, předseda oddílu karate

Alice zvítězila v disciplíně kata mladší žákyně
od 7. Kyu

Alice cvičí kata Heian Nidan

Cvičení Bunkai
Mistři České republiky v karate kata tým Master
2025, zleva D. Šenkýř, M. Hermann, M. Sláma

Cvičení kata Empi v týmu
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Fotbal
Zmizí fotbal z „tradiční“ televize? A také

ve všech podobách! Sleduji fotbal více než
30 let a tohoto jsem se dožil. „Král“ sportů ne-
bude na tradiční televizi!!!

Nahradí ho veškeré možné sporty na „tra-
diční“ televizi! Mám nápad: „Kuličky“ nebo
„šipky“ nebo „curling“. Snad se najdou na ně
peníze! A když bude nejhůř, „řekneme“ hoke-
ji! Ten je „levný“ a v televizi nekonečný.

Ještě musím dodat, že fotbal je ještě ně-
kde úplně jinde. Hrají ho milióny! Potom je
na řadě basketbal, který má 200 federací.
Později je na tom volejbal a dále házená. Ho-
kej je naše „doména“, ale získat medaili je
zde lehčí! Pořád máme Jaromíra Jágra jako
výborného sportovce a že Filip Jícha byl nej-
lepším házenkářem světa! To mnoho fanouš-
ků neví! Dále „Dukla“ Praha vyhrála PMEZ
v házené v roce 1984! To se také neví. Zá-
věr… Hokej je móda, fotbal je život!

Miroslav Hruška

Sběratel s více něž 30letou praxí,
koupí a bezplatně ohodnotí
starožitnosti všeho druhu

Např: obrazy, mince, zlato, hodiny,
porcelán a další starožitnosti.

Platím vždy hotově na místě.
Nejlepší ceny od sběratele!

tel. 732 961 266

PODĚKOVÁNÍ
Opravdu velké poděkování patří no-
vohradským hasičům a zdravotníkům
za pohotové poskytnutí první pomoci.
Děkuji.

Petr Doležal
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